
Protokół Nr 8/2024

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim w dniu 5 grudnia 2024r.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji wg załączonej listy obecności
(za%cznik nr 1 do protokołu) oraz zaproszeni goście:

(

1.

2.

3.

4.

5.

6.

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa - Jarosław Dera;
Dyrektor Krajeńskiego Parku Krajobrazowego - Krzysztof Wojtkowiak;
Przedstawiciel Izby Rolniczej - Tadeusz Pieczywek;
Przedstawiciel Izby Rolniczej - Patryk Prekop;
Kierownik Oddziału Ośrodka Doradztwa Rolniczego - Stanisław Rakowski;
Prezes Gminnego Związku Rolników, Kołek i Organizacji Rolniczych
Bogumił Szpojda.

7. Skarbnik Gminy - Anna Buchwald;
8. Kierownik Oddziału Doradztwa Rolniczego - Stanisław Rakowski;
9. Członek Kołek Rolniczych - Rafał Adamczak;
10. Rolnicy.

Posiedzenie otworzył Przewodnicz4cy Komisji Pan Tobiasz Świniarski, który po
powitaniu zebranych zaproponował następujący jego porz4dek:

1.

2.

3.

4.

5.

Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku;
Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji;
Informacja w zakresie funkcjonowania Krajeńskiego Parku Krajobrazowego;
Opracowanie planu pracy Komisji na 2025r.;
Wolne wnioski i zakończenie.

( W/w porz4dek posiedzenia przyje,to jednogłośnie.

Ad.2. Komisja zatwierdziła jednogłośnie protokół ze swoj ego poprzedniego posiedzenia
w miesiącu listopadzie br.

Ad.3. Dyrektor Krajeńskiego Parku Krajobrazowego przedstawił informację w zakresie
funkcjonowania tego Parku za pomocą prezentacji multimedialnej (za%cznik nr 2 do
protokołu). Nadmienił, że zgodnie z nowelizacją ustawy o dochodach jednostek
samorządu terytorialnego samorz4dy będą otrzymywać tzw. subwencję ekologiczną, z
tego co wie w projektach budżetów gmin na następny rok taka subwencja została
wpisana. Z jego obliczeń wynika, że np. gmina Sępólno Krajeńskie z tego tytułu
powinna pozyskać około 1 .400 - 2mln.zl. Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w projekcie
budżetu gminy w dochodach nie ma zapisanej subwencji ekologicznej, gmina otrzymu.ie
subwencję ogólną. Dodała, że zmieniła się ustawa o dochodach jednostek samorządu
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terytorialnego, pojawiło się pojęcie ustalania potrzeb ekologicznych, ustalono takie
potrzeby gminy w kwocie ponad 2mln.zł., co jednak nie oznacza, że taka kwota
wpłynęła do budżetu gminy. Nadmieniła, że potrzeby gminy w różnych zakresach
zostały ustalone na poziomie 40mln.zł, są to jednak tylko analizy, a gmina otrzymała
subwencję ogólną w kwocie 12.679tys.zl.
Pan Prekop zapytał kiedy zaczną się dyskusje na temat nowego planu dla parków, który
będzie opracowywany w 2028r. oraz czy będzie możliwość, aby instytucje rolnicze
włączy% się w tą dyskusję. Dyrektor KPK wyjaśnił, że Sejmik Województwa podjął
uchwałę o powstaniu parku i uchwała ta musi być uzgodniona przez wszystkie rady 6
gmin i tak samo będzie z planem ochrony. Zostanie on pod3ę% uchwałą Sejmiku
Województwa. Plan musi być najpierw opracowany, na to trzeba znaleźć środki, to
około 2mln.zl. Ten plan %dzie także do uzgodnienia przez gminy. Pan Adamczak
stwierdził, że rolnicy i producenci trzody chlewnej mają bardzo duże ograniczenia ze
strony Parku, a byli przed Parkiem. Dyrektor KPK zapytał o problem. Pan Adamczak
odpowiedział, że chodzi o hodowlę trzody chlewnej. Dyrektor KPK wyjaśnił, że
wszystkie chlewnie, które były przed powstaniem Parku dalej są bezściółkowe. Dodał,
że nie można mylić uchwały powołującej Park i wprowadzającej te zakazy z uchwa%,
która wprowadza plan ochrony. Aby zmienić zasady funkcjonowania KPK musi być
zgoda wszystkich 6 gmin, wchodz4cych w jego skład. Tym samym np. wy%czenie
części gminy Sępólno Krajeńskie z terenu KPK, czy zniesienie jakiegokolwiek z
zakazów wymaga właśnie takiej zgody. Podkreślił, że uchwałę w sprawie KPK
podejmuje Sejmik Województwa, tam jest droga do zapytań, on stoi jedynie na straży
zapisćm uchwały. Pan Prekop zapytał jakim budżetem dysponuje Krajeński Park
Krajobrazowy i skąd pochodzą te środki. Dyrektor KPK odpowiedział , że na ten rok
KPK dysponował kwotą 930 tys. zł, jest to dotacja z budżetu państwa. W głównej mierze
środki te przeznacza się na funkcjonowanie jednostki. Padło pytanie czy Park ma wpływ
na terminy konserwację rzeki np. Kamionki, bo Wody Polskie nic nie mogą zrobić do
15 sierpnia, zasłaniają się przepisami Parku. Prezes KPK odpowiedziai że nie ma
wpływu na termin konserwacji, jego zdaniem Wody Polskie mogłyby przeprowadzić
wykaszanie znacznie wczesniej, jeszcze przed okresem wegetacyjnym i rozrodczym
zwierząt. Powiedział, że tego typu sprawy postara się wyjaśnić, zachęcił do
korespondencji mailowej na jego adres dostępny na stronie Krajeńskiego Parku
Krajobrazowego. Padło także pytanie, czy ktoś kontroluje populacje wilków. Pan
Dariusz Pieczywek wyjaśnił, że jest przygotowany projekt prawa w parlamencie
europejskim, wilk może stać się zwierzęciem łownym. Pan Szpojda stwierdził, źe na
naszym terenie należałoby znieść zakaz hodowli bezściółkowej. Jego zdaniem dziś
zbiorniki są na tyle szczelne, że gno3owica nie dostaje się do gleby. Pan Dariusz
Pieczywek zapytal czy do strefy ciszy wlicza się także silniki elektryczne na łodziach.
Dyrektor KPK odpowiedział, że silniki elektryczne są dozwolone, natomiast służby
ratownicze mogą mieć silnik motorowy. Pan Dariusz Pieczywek zapytał, czy jest
limitowana powierzchnia istniejących już żwirowni, czy może się ona powiększać
Dyrektor KPK odpowiedział, że żwirownie mogą funkcjonować tylko na wyznaczonej
działce, bez możliwości powiększenia. Padło pytanie o biogazownię na terenie Parku.
Dyrektor KPK powiedział, że nie jest obecnie w stanie odpowiedzieć, ponownie
zac%cił do zadawania pytań mailem, wtedy odpowiedzi po rozpoznaniu będą wiążące.
Zapewnił, że w przypadku kolejnych spraw będzie do dyspozycji Komisji.
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Ad.4. Komisja opracowała i zatwierdziła jednogłośnie swój plan pracy na 2025r.
(załącznik nr 3 do protokołu).

Ad. 5. W wolnych wnioskach poruszono następujące sprawy:

- Pan Świniarski poinformował, że jest po rozmowie z wojewodą, zaoferował
możliwość organizowania z nim spotkań cyklicznych;

- Pan Świniarski zwrócił się o zlikwidowanie zapadni«,.cia na drodze powiatowej na
odcinku Wałdowo - Włościbórz oraz o utwardzenie i naprawienie pobocza przy drodze
powiatowej na odcinku od skrzyżowania przy szkole podstawowej do skrzyżowania
przy Wiejskim Ośrodku Kultury w Wałdowie;

t

- Pan Szpojda w imieniu organizacji rolniczych zwrócił się, aby Rada Miejska zaj«;ła się
problemem umowy handlowej UE Mercosur, ustawy łańcuchowej i uciążliwości
prowadzonych prac rolniczych.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zakończył posiedzenie.

l

kołipr«)tokołował:
'To:'nasz Dix1TlaSZ

/
v

'%;,wodniczący Komis,ii
biasz Świniarskiil' ł)laS: +

ł

'u

(

3


